
باشگاه پرسپولیس نزدیک به یک ماه است که درگیر انتخاب سرمربی بوده و در 
این مدت انواع و اقسام اتفاقات را در این باشگاه شاهد بوده ایم. اوج این اتفاقات 
را در اواخر هفته ای که گذشت نظاره گر بودیم. از این جهت که ابتدا در برنامه زنده 
تلویزیونی صحبت از انتخاب پاکتای برزیلی برای سرمربیگری شد اما درحالی که 
هواداران و رسانه ها یکی دو روزی درگیری این اسم بودند به یکباره اخبار دیگری از 
باشگاه پرسپولیس به گوش رسید. در حقیقت این گونه مطرح شد که این باشگاه 
بعد از بررسی همه جوانب به این نتیجه رسیده در مقطع فعلی بهتر است اوسمار 
را به عنوان سرمربی خود در کنار سیدجلال حسینی معرفی کند. مطرح شدن این 
خبر اصلا به مذاق هواداران پرسپولیس خوش نیامد و آنها هجمه سنگینی را در 
فضـــای مجـــازی علیه درویش و اطرافیانش ایجاد کردند. جالب اینکه یک عده 
در باشگاه پرسپولیس بدشان نمی آمد که اوسمار را گزینه مدنظر بازیکنان معرفی 
کنند تا به نوعی فشـــار را از روی خودشـــان بردارند اما وحید امیری و امید عالیشاه 
به عنـــوان کاپیتان هـــای پرســـپولیس و به نمایندگی از بقیه نفرات با انتشـــار یک 
استوری عنوان کردند که در انتخاب سرمربی هیچ نقشی نداشتند. در این میان 
فقط علیرضا بیرانوند بود که به خاطر حمایت از اوسمار متهم به جانبداری از او و 
دخالت در کار باشگاه برای انتخاب سرمربی شد که خودش در یک گفت وگوی 
تلویزیونی این مساله را رد کرد و مدعی شد که فقط نظرش را مطرح کرده و به هیچ 

عنوان در انتخاب سرمربی تیمش نقشی نداشته است. 

 خروج یکی از مخالفان درویش 
از ابتدای فصل داستان اختلاف رضا درویش و یحیی گل محمدی آغاز شد و وقتی 
مدیریت باشگاه پرسپولیس بدون نظر سرمربی مهاجم خارجی برای پرسپولیس 
جذب کرد این اختلاف علنی تر شـــد. در واقع از آن مقطع به بعد بود که یحیی و 
درویش مقابل هم قرار گرفتند و همین مســـاله هر هفته حواشـــی جدیدی را برای 
پرسپولیس ایجاد کرد و بیشترین نقش را نیز در ناکامی های این باشگاه از جمله 
حذف زودهنگام از لیگ قهرمانان آسیا داشت. در هر صورت این جنگ سرمربی 
و مدیرعامل تا نیم فصل ادامه پیدا کرد تا درنهایت یحیی تصمیم به رفتن گرفت. 
هرچند قبل از اینکه جدایی یحیی قطعی شود حسین شهریاری و حسین خبیری 
در هیات مدیره تلاش زیادی کردند که درویش به جای یحیی رفتنی شود که این 
اتفـــاق رخ نـــداد. در ادامه درویش برای انتخاب ســـرمربی تـــلاش زیادی کرد که دو 
عضو مخالفش در هیات مدیره را نادیده بگیرد و درنهایت نیز کار به جایی رسید 
، یعنی خبیری هم از میدان به در شود. عضو هیات مدیره ای  که دومین مخالف او
که قبل از رفتن خیلی ســـعی کرد جدایی اش از پرســـپولیس را به انتخاب اوسمار 
به عنوان سرمربی احتمالی پرسپولیس ربط دهد اما حکم مدیرعاملی او در باشگاه 
خیبر خرم آباد مشخص کرد که ماجرای استعفای خبیری چه بوده است. ناگفته 
نمانـــد کـــه خبیـــری از یکی دو ماه پیش صحبتش بود که جانشـــین فراز کمالوند 
خواهد شد و درنهایت بعد از رفتن او به صنعت نفت آبادان، این اتفاق رخ داد. 

با این شرایط درویش هم اکنون یک مخالف جدی در هیات مدیره دارد و او هم 
حسین شهریاری است. 

 پرسپولیس چطور به اوسمار رسید؟
اختلاف برخی از اعضای هیات مدیره باشـــگاه با رضا درویش باعث شـــد که 
پروژه انتخاب جانشین برای یحیی بسیار پیچیده شود. واقعیت امر این بود که 

بعد از جدایی گل محمدی، برخی عوامل در باشگاه به یکباره گزینه های زیادی 
را برای جانشینی او در هیات مدیره مطرح کردند اما نظر اکثریت اعضا این بود که 
برانکو ایوانکوویچ جانشین یحیی شود و از این رو محمد دلبری ماموریت پیدا 
کرد که با برانکو وارد مذاکره شود. این اتفاق در حالی رخ داد که مدیریت باشگاه 

پرسپولیس بعد از تقریبا دو سال به وعده اش به برانکو مبنی بر پرداخت مالیات و 
ارسال مفاصا حسابش عمل نکرده بود. در همین راستا وقتی برانکو پیشنهاد اول 
پرسپولیس را رد کرد خیلی ها آن را به عدم پرداخت مالیات او ربط دادند. در همین 
راستا درویش قصد داشت مذکراتش با مربیان دیگر را جدی کند که هیات مدیره 
از وی خواست همچنان پیگیر بازگشت برانکو باشد و مالیات او نیز پرداخت 
شود. این روند هم چند روز طول کشید تا طی شود و زمان برای پرسپولیس برای 
انتخاب سرمربی همچنان گذشت. با دومین پاسخ منفی برانکو به پرسپولیس، 
درویش این بار عزم خود را جزم کرد که پای مربی خارجی دیگری را به پرسپولیس باز 
کند اما توفیقی حاصل نشد. از آنجا که پرسپولیس فرصت را به حد کافی از دست 
داده بود درویش و اطرافیانش به این نتیجه رسیدند اوسمار را به عنوان سرمربی در 
کنار سیدجلال حسینی معرفی کنند. به این شکل که اوسمار کارهای فنی را در 
دست بگیرد و سیدجلال هم حواشی را مدیریت کند. اتفاق جالب اینکه در این 
فاصله به اوسمار پیشنهاد شد که برای سرمربیگری پرسپولیس باید با ایجنتش قطع 

همکاری کند و او هم پذیرفت تا به جانشینی یحیی نزدیک شود! 

 حذف عمان معادلات را برهم زد
باشگاه پرسپولیس قصد داشت اوسمار را رسما به عنوان جانشین گل محمدی 
انتخاب کند و حتی هجمه واردشده از سوی هواداران در اجرای این تصمیم نیز 
تاثیر آنچنانی نداشت و فقط تاخیر در آن ایجاد کرد. اما در همین فاصله عمان با 
برانکو با تساوی مقابل قرقیزستان از صعود به مرحله حذفی جام ملت ها بازماند 

تـا همـه توجهـات متوجـه برانکـو شـود. در ایـن میـان مـرد کـروات هم بعـد از بازی 
تیمش سوال خبرنگار عمانی درمورد بازگشتش به پرسپولیس را دوپهلو جواب 

داد تا مشخص شود همچنان بدش نمی آید به پرسپولیس برگردد. همین 
اتفاق کافی بود تا مدیریت باشـگاه از معرفی اوسـمار به عنوان سـرمربی 
منصرف شده و به نوعی مجبور شود مجدد مذاکره جدیدی را با برانکو 

آغـاز کنـد. در همیـن راسـتا از صبـح روز گذشـته ارتبـاط بـا برانکـو از سـوی 
باشگاه پرسپولیس برقرار شد و قرار بود تا دیشب ادامه پیدا کند. در هر صورت 

احتمال اینکه برانکو با پرسپولیس به توافق نهایی رسیده و در دبی به اردوی این 
تیم ملحق شود وجود دارد. هرچند رضا چلنگر از پیشنهاد یک تیم قطری هم به 
این با پیشنهاد خوب مالی خبر می دهد. اتفاقی که اگر رخ ندهد آن وقت اوسمار 

بیشترین شانس را برای هدایت سرخپوشان خواهد داشت. 

 
فصـــل جدیـــد رقابت های لیگ برتر شمشـــیربازی در شـــرایطی در هفته 
گذشته آغاز شد که تیم دانشگاه آزاد پس از دو سال غیبت در مسابقات، 
شروع پرقدرتی داشت و با ترکیبی از ستاره ها و جوانان مقتدرانه به عنوان 
قهرمانی نیم فصل اســـلحه سابر دست یافت. در رقابت های نیم فصل 
 ، هفت تیم دانشگاه آزاد اسلامی، مس سونگون ورزقان، پروشات شیراز
کادمی شمشیربازی سان  نگین سایه غرب کرمانشاه، قهرمانان هیروز و آ
گردان بابک برومند در تیم دانشـــگاه  به رقابت پرداختند و در پایان شـــا
آزاد با کسب 6 پیروزی بالاتر از تیم های مس سونگون ورزقان و باشگاه 
چادرملو در صدر ایستادند تا به عنوان مدعی نخست قهرمانی این فصل 
شناخته شوند. علی پاکدامن، کاپیتان پرافتخار و بااخلاق شمشیربازی 
ایران که سابقه حضور در دو دوره مسابقات المپیک را دارد، در گفت وگو 
بـــا »فرهیختـــگان«، درخصـــوص برگـــزاری نیم فصل نخســـت لیگ برتر 
شمشـــیربازی، شـــرایط تیم دانشگاه آزاد و به خصوص شرایط خود برای 
حضور در سومین المپیک به صحبت پرداخت که در ادامه می خوانید. 

دور رفت رقابت های لیگ برتر شمشـــیربازی برگزار شـــد و تیم دانشـــگاه آزاد به 
قهرمانی نیم فصل دست یافت. ارزیابی شما از مسابقات نیم فصل چگونه بود؟
تیم ما در شـــرایطی به قهرمانی نیم فصل دســـت یافت که تنها تیمی بود که در 
یکن تشکیل  یکن استفاده می کرد و سایر تیم ها از 5، 6 باز ترکیب خود از 4 باز
شـــده بودند. همیشـــه در تمامی این ســـال ها در تیم هایی حضور داشتم که در 
یکن بســـیار خوب باتجربه و یک جوان با پتانســـیل و خوب  کنار خود، دو باز
حضور داشتند و با ترکیب 5 نفره کار را در می آوردیم. امسال ترکیب ما از من 
یکنان باتجربه و بزرگســـال و دو جوان خیلی خوب  و علی رهبری به عنوان باز
یکن جوان به خصوص نیما آقایی در مسابقات  تشکیل شده است. این دو باز
یکنان خوب برخوردار بودند، شاهکار  دور رفت و در مقابل تیم هایی که از باز
کردند. توانستیم در مقابل تیم چادرملو که امسال بسیار پرقدرت در مسابقات 
یکنش به اندازه کل هزینه تیم دانشگاه آزاد است،  حاضر شده و قرارداد دو باز
به پیروزی برسیم. همچنین مس سونگون ورزقان، تیم فصل گذشته ام و مدافع 
یکن تیم ملی  عنـــوان قهرمانـــی را نیـــز شکســـت دادیم. مس ســـونگون از دو باز
بزرگســـالان و یکی از قهرمانان ســـابق آســـیا و تیم ملی بهره مند اســـت. واقعا دو 
تیم دیگر نیز خوب بودند و رقابت ها بسیار نزدیک بود و تیم ما برای قهرمانی 
سنگ تمام گذاشت و امیدوارم در پایان فصل نیز جام قهرمانی را بالای سر ببریم. 

قطعا پیشـــنهادها بالاتری نیز داشـــتید اما چه اتفاقی افتاد که تصمیم گرفتید به 
دانشگاه آزاد بازگردید؟

دو پیشنهاد از تیم های دیگر داشتم و حتی یک تیم قصد حضور در مسابقات 
را داشت اما وقتی متوجه شد که من و رهبری با دانشگاه آزاد به توافق رسیدیم، 

قید تیمداری را زد. درخصوص رقم قراردادها نیز این گونه نیست که به عنوان 
کاپیتان تیم ملی سقف قرارداد لیگ را گرفته باشم. سال گذشته در تیم مس 
سونگون ورزقان حضور داشتم اما پرداختی های این تیم درست نبود و هنوز از 
این تیم طلبکار هستم. در بازی های آسیایی هانگژو با دکتر لشگری صحبت 
کردم و دیدم که ایشان دوباره دوست دارد تیم شمشیربازی دانشگاه آزاد در لیگ 
برتر حضور داشـــته باشـــد. از طرفی 10 ســـال سابقه بازی در تیم دانشگاه آزاد را 
داشتم و عرقی به این باشگاه دارم و درنهایت تصمیم گرفتم که به خانه بازگردم. 

مبالغ قرارداد بازیکنان لیگ شمشیربازی چگونه است؟
بچه هـــا در لیـــگ بـــازی می کنند و قـــرارداد می بنند که در زندگـــی آنها اتفاقی 
یافت کنند، درحالی که قراردادهـــای لیگ برتر درواقع خرج  بیفتـــد و پولـــی در
یومیه اســـت. قراردادم با تیم دانشـــگاه آزاد 170 میلیون اســـت و ســـقف لیگ 
یافت کرده که دویســـت وخرده ای میلیون اســـت. ارقامی  برتر را نیز فتوحی در
که درمجموع پولی نیســـت اما با این حال پرداختی های دانشـــگاه آزاد منظم 
اســـت و من به خاطر عرق به این تیم بازگشـــتم. البته دکتر لشـــگری قول هایی 

برای افزایش مبالغ قرارداد در سال آینده داده است. 

نقش باشگاه دانشگاه آزاد را به عنوان یک نهاد علمی و باشگاه قدیمی 
در حمایت از رشته های مختلف چطور می بینید؟

حضور و تیمداری دانشـــگاه آزاد در رشـــته های المپیکی و رشـــته های 
مـــدال آور بازی های آســـیایی اتفاق خوب، دلگرم کننده و بحث مســـئولیت 
یکن جوان حضور دارند که با وجود  اجتماعی اســـت. در تیم ما امســـال دو باز
یافـــت مبلـــغ کم، در صورت قهرمانی برای ادامه تحصیل تخفیف شـــهریه  در
یکـــن جوان خواهد  خواهنـــد داشـــت. موضوعـــی که باعـــث  انگیزه این دو باز
گر  شـــد تا علاوه بر پیشـــرفت، شـــرایط تحصیلی راحت تری داشـــته باشـــند. ا
یادی باید بیرون  باشـــگاه هایی مثل دانشـــگاه آزاد اســـلامی نباشـــند جوانان ز
بنشـــینند و شمشـــیربازی را کنـــار بگذارند. در ورزش قهرمانـــی نیز در تمامی 
رشته ها سازندگی از لیگ شروع می شود و هر چه لیگ پویاتر و رقابت قوی تر 
و سنگین تر باشد، شاهد تقویت آن فدراسیون و تیم ملی اش خواهیم بود. هر 
سال دو تیم مدعی قهرمانی در لیگ برتر شمشیربازی بودند و امسال شاهد 
گر در سالیان آینده تعداد تیم های مدعی به شش تیم  رقابت سه تیم هستیم. ا
برســـد قطعا اتفاق بهتری نیز برای تیم ملی خواهد افتاد. موضوعی که باعث 
یکنان برای حضور در لیگ هر روز تمرین کنند. بچه های ما  خواهد شد تا باز
برای لیگ تمرین نمی کنند و به عنوان کاپیتان تیم ملی از به چالش کشیدن 
گر در کشور خودم به چالش کشیده نشوم  شـــدن در لیگ اســـتقبال می کنم. ا
کـــه در دنیـــا نمی توانم نتیجه بگیرم. نه تنها من بلکه همه بچه ها باید در ایران 

رقیب و آلترناتیو داشته باشند تا روزبه روز سطح خود را بالاتر ببرند. 

چقدر امیدوار به قهرمانی این فصل هستید؟
تمام تلاش ما همین اســـت و به لشـــگری قول قهرمانی داده ایم تا ســـال آینده 

قراردادهای ما بهتر شود. 

سهمیه المپیک 2024 پاریس شما قطعی شده است؟
ســـهمیه المپیک من در بخش انفرادی از مســـابقات قهرمانی جهانی میلان 
ی  ی صددرصد شـــد اما فدراسیون جهانی شمشیرباز در مردادماه ســـال جار
این موضوع را بعد از پایان مســـابقات کســـب ســـهمیه اعلام می کند. در حال 
حاضـــر ســـهمیه المپیـــک در بخش تیمی مدنظرم اســـت و فعـــلا 20 امتیاز از 
تیـــم ژاپـــن جلوتر هســـتیم و در یکی، دو مســـابقات آخـــر کار را تمام خواهیم 
کرد تا در المپیک در دو بخش شانس رقابت با رقبای خود را داشته باشیم. 

چقدر امیدوار به رقم زدن اتفاق بزرگ و کسب مدال در المپیک پاریس هستید؟ 
گر به دنبال حضور در  تمام سعی و تلاش من رسیدن به مدال المپیک است. ا
کمپ فرانسه و تمرین با مربی فرانسوی هستم که هیچ هزینه ای جز هزینه های 
یافت نمی کند، به خاطر مدال المپیک است. شانس حضور در  روزانه از من در
المپیک را دو بار داشتم و المپیک را دو بار از نزدیک دیدم و دیگر جذابیتی 

برای من ندارد و فقط می خواهم مدال بگیرم. 

در بخش تیمی پتانسیل ما چگونه است؟ 
پتانسیل تیم خیلی بالا است. بعد از المپیک توکیو ما در دو مسابقه الجزایر 
و اســـپانیا مدال گرفتیم. این تیم پتانســـیل کســـب مدال المپیک را دارد و 

خیال تان راحت باشد که مدال خواهیم گرفت. 

دستیار یحیی چه تحولی می تواند در پرسپولیس یحیی ایجاد کند؟ درویش با کسب اجازه از بیرانوند سراغ گزینه های واقعی تر برود

اوسمار؛ شوخی با نیمکت پرسپولیس
مدیران پرسپولیس تحت فشار هواداران در حال مذاکره با برانکو و پاکو لوپز هم هستند

علی پاکدامن در گفت وگو با »فرهیختگان«: دانشگاه آزاد خانه من است

بعد از ۲ بار دیدن المپیک، در پاریس فقط مدال می خواهم
 سهمیه المپیک تیمی را در یکی، دو مسابقه بعدی قطعی می کنیم          خیال تان بابت مدال در بخش تیمی المپیک راحت باشد

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

مسعود خاموشی
خبرنگار

مهدی منصرف
خبرنگار

 مرد آلمانی با اعلام خبر جدایی اش از لیورپول 
در پایان فصل، فوتبال اروپا را شوکه کرد

آنفیلد بدون کلوپ چگونه خواهد بود؟

، خبرنگار مشهور حوزه نقل و انتقالات اعلام  پس از اینکه فابریتزو رومانو
کرد که یورگن کلوپ در پایان فصل لیورپول را ترک خواهد کرد خود این 
مربی آلمانی هم دیروز رسما این خبر را تایید کرد تا دوران حضور یکی از 
موفق ترین مربیان تاریخ قرمزها در آنفیلد به پایان برسد و روزهای طلایی 

او در این تیم، خردادماه سال آینده به پایان می رسد. 
کلـوپ کـه از سـال 2015 هدایـت قرمزهـای آنفیلـد را برعهـده دارد در ایـن 
، لیگ قهرمانان، جام حذفی  مدت 7 جام قهرمانی از جمله لیگ برتر
و جـام اتحادیـه انگلیـس را به دسـت آورده و بیـش از 460 بـار نیـز روی 
نیمکـت ایـن تیـم نشسـته اسـت. بـا ایـن حـال روز گذشـته اعـلام شـد 
ایـن مربـی 56 سـاله پـس از 9 سـال حضـور در ایـن تیـم بالاخـره تصمیـم 
به جدایی گرفته اسـت و با وجود اینکه قراردادش تا سـال 2026 تمدید 

شـده امـا دو سـال زودتـر قـرار اسـت ایـن باشـگاه را تـرک کنـد. 

 دلایل مرد آلمانی
کلـوپ دربـاره دلایـل ایـن تصمیـم ناگهانـی بـه تلویزیـون باشـگاه گفـت: 
کـه در ایـن لحظـه، وقتـی بـرای اولین بـار آن را  »می توانـم درک کنـم 
می شـنوید، بـرای خیلی هـا شـوکه کننده اسـت، امـا بدیهـی اسـت کـه 
می توانـم آن را توضیـح دهـم یـا حداقـل سـعی کنـم آن را توضیـح دهـم. 
مـن مطلقـا همـه چیـز ایـن باشـگاه را دوسـت دارم، همـه چیـز را در مـورد 
شـهر دوسـت دارم، همه چیز هواداران مان را دوسـت دارم، من عاشـق 
تیم هستم، من عاشق کارکنان هستم. من همه چیز لیورپول را دوست 
دارم. اما اینکه من همچنان این تصمیم برای جدایی را می گیرم به شما 
نشان می دهد متقاعد شده ام که این تصمیمی است که باید بگیرم.«

وی افـزود: »چگونـه می توانـم آن را بگویـم، دوران حضـورم در لیورپـول 
در حـال اتمـام اسـت. مـن الان مشـکلی نـدارم، بدیهـی اسـت کـه از قبل 
می دانسـتم کـه بایـد در یـک مقطـع ایـن خبـر را اعـلام کنـم، اما الان کاملا 
شـرایطم خـوب اسـت. می دانـم کـه نمی توانـم ایـن کار پرفشـار را بارهـا و 
بارهـا و بارهـا و بارهـا انجـام دهـم. بعـد از سـال هایی کـه بـا هـم بودیـم و 
بعـد از تمـام مدتـی کـه بـا هـم گذراندیـم و بعـد از همـه چیزهایـی کـه بـا 
هم گذراندیم، احترام به لیورپول بیشـتر شـد، عشـق به تیم بیشـتر شـد 

و کمتریـن چیـزی کـه بـه لیورپـول مدیونـم حقیقـت اسـت.«
ایـن مربـی آلمانـی ادامـه داد: »مـن قبـلا در مـاه نوامبـر بـه باشـگاه گفتـه 
بـودم. مـن بایـد کمـی بیشـتر در ایـن مـورد بـه مـردم که از بیرون می بینند، 
توضیح بدهم. من جلسات تمرینی در راس همه تصمیماتی قرار دارم 
کـه در باشـگاه گرفتـه می شـود. فصلـی شـروع می شـود و شـما بایـد بـرای 
فصل بعد نیز برنامه ریزی کنید و بهترین تصمیمات را بگیرید. زمانی 
کـه بـا هـم در مـورد خریـد احتمالـی، اردوی تابسـتانی بعـدی و اینکـه آیـا 
می توانیم به کجا برویم صحبت می کردیم، این فکر به ذهنم خطور کرد 
که مطمئن نیستم دیگر اینجا باشم و خودم از این موضوع شگفت زده 
شـدم. واضـح اسـت کـه شـروع بـه فکـر کـردن در مـورد آن کـردم. مطمئنـا 
فصـل گذشـته به نوعـی فصـل فوق العـاده سـختی بـود و لحظاتـی وجود 
داشـت کـه در باشـگاه های دیگـر احتمـالا تصمیـم می گرفتنـد، بـرو و 
بـرای همـه چیـز بسـیار متشـکریم. مـا بایـد اینجـا از هـم جـدا شـویم، یـا 

اینجـا پایانـش دهیـم. بدیهـی اسـت کـه اینجا چنیـن اتفاقی نیفتاد.«
کلوپ می گوید دیگر انرژی لازم برای هدایت لیورپول را ندارد و مشخص 
است که فشار سنگین هدایت این تیم و مربیگری در لیگ برتر برایش 
طاقت فرسا شده است. با این حال رسانه های مختلف از همین حالا 
مشغول گمانه زنی درباره آینده او هستند. برخی معتقدند او به کشورش 
برمی گردد تا هدایت تیم ملی را برعهده بگیرد و عده ای دیگر او را گزینه 
جانشینی توخل در بایرن می دانند. با این حال حتی شنیده می شود 
در صورت اخراج ژاوی از بارسـلونا، لاپورتا به سـراغ کلوپ خواهد رفت 
تا شـاید بازسـازی آبی و اناری ها با کمک این سـرمربی صاحب سـبک 

آلمانی انجام شود. 

 دی زربی یا آلونسو؟
بـا تمـام ایـن احـوال یکـی از سـوالات اصلـی کـه از همـان سـاعات اولیـه 
اعلام این خبر توسط هواداران لیورپول مطرح شد این بود که چه کسی 
جانشـین کلوپ می شـود. مرد آلمانی پس از سـال ها دوباره قرمزها را به 
جمع مدعیان لیگ برتر رساند و در سال های اخیر تیمش همواره یکی 
از مدعیان اصلی فتح جام بود. در چنین اوضاعی قبول هدایت این 
تیـم بـرای مربـی بعـدی بسـیار دشـوار خواهـد بـود و همـواره بایـد قیاس با 
کلـوپ را تحمـل کنـد. بسـیاری معتقدنـد پـر کـردن جـای خالـی او کار 
بسـیار سـختی برای باشـگاه خواهد بود و همانند دوران پسـا فرگوسـن 
در یونایتـد یـا پسـا ونگـر در آرسـنال، این بـار لیورپـول بـرای مدت هـا بایـد 
بـا آزمـون و خطـا فـرد مناسـب را پیـدا کنـد. بـا ایـن حـال از چنـد گزینـه 
به عنوان نفرات اصلی برای جانشـینی کلوپ نام برده می شـود. نفراتی 
، روبرتو دی زربی و اسـتیون جرارد که شـاید از ابتدای  چون ژابی آلونسـو

فصـل بعـد یکـی از آنهـا را در آنفیلـد ببینیم. 
آلونسـو امسـال فصلی فوق العاده را با لورکوزن سـپری می کند و با توجه 
بـه روزهـای طلایـی بـازی در لیورپـول می توانـد خیلـی زود مـورد حمایت 
هواداران قرار گیرد. او گزینه اصلی و البته رویایی برای باشگاه خواهد 
 ، ، مورینیو بود و البته سابقه بازی کردن زیر نظر مربیان بزرگی چون بنیتز
آنچلوتی و گواردیولا را در کارنامه دارد. آلونسو یکی از گزینه های مربیگری 
در رئال مادرید هم بود که با توجه به تمدید قرارداد کارلو آنچلوتی فعلا از 
این باشگاه دور شده است. او البته با توجه به شروعی عالی با لورکوزن 
ایـن تیـم را بـه مدعـی جـدی فتـح بوندس لیـگا تبدیـل کـرده اسـت و در 
این شـرایط حتی بایرن مونیخ نیز نیم نگاهی به شـرایط او دارد تا شـاید 

وی را جانشین توخل کند. 
دی زربـی ایتالیایـی کـه انقلابـی در برایتـون ایجـاد کـرده اسـت این روزها 
آلترناتیـو مربیـان بزرگـی اسـت و هـر مربـی ای کـه از یـک تیـم بـزرگ کنـار 
مـی رود از ایـن ایتالیایـی صاحـب سـبک به عنـوان گزینـه جانشـینی او 
نـام بـرده می شـود. سـابقه مربیگـری در لیـگ برتـر یکـی از محاسـن بـزرگ 
او برای قبول هدایت لیورپول اسـت و شـاید فصل بعد قرمزها به سـراغ 
وی برونـد. اسـتیون جـرارد هـم بـدون شـک گزینـه خواهـد بـود؛ چراکـه 
یکی از نمادهای تاریخ باشگاه محسوب می شود. او اگر چه در رنجرز 
روزهـای خوبـی داشـت امـا نتوانسـت بـا اسـتون ویلا موفـق باشـد و حـالا 
هـم راهـی عربسـتان شـده تـا بـا الاتفـاق تجربـه متفاوتـی را رقـم بزنـد. او تـا 
2027 بـا تیـم عربسـتانی قـرارداد دارد امـا مربیگـری در لیورپـول بـه قـدری 
جذاب است که حاضر شود از بخش عمده مبلغ قراردادش با باشگاه 

فعلـی اش بگذرد. 
دیگر اســـامی این فهرســـت را جولیان ناگلزمن، زین الدین زیدان، ژوزه 
، گراهام پاتر و حتی دیه گو ســـیمئونه و لوییس انریکه تشـــکیل  مورینیو

می دهند که حضور برخی از آنها کمی دور از ذهن است. 
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